

## ບົດຮຽນ 17 - ການເລີ່ມຕົ້ນ

ໃນບົດຮຽນນີ້ພວກເຮົາຈະເລີ່ມການສໍາຫຼວດພຣະຄໍາຜີ. ພວກເຮົາຈະເລີ່ມໃນປື້ມເຫຼ້ມທໍາອິດຂອງພຣະຄໍາຜີ (ປະຖົມມະການ) ແລະໄປເລື້ອຍຈົນຮອດເຫຼ້ມສຸດທ້າຍໃນພຣະຄໍາຜີ (ພຣະນິມິດ). ຂໍ້ທີ່ໜຶ່ງໃນພຣະຄໍາຜີແມ່ນ "ໃນຕົ້ນເດີມ ພຣະເຈົ້າໄດ້ສ້າງຜ້າສະຫວັນ ແລະ ແຜ່ນດິນໂລກ" (ປະຖົມມະການບົດທີ 1) ສັງເກດເຫັນວ່າ ມັນບໍ່ໄດ້ບອກວ່າ ພຣະເຈົ້າສ້າງລັກກະວານເຖິງແມ່ນວ່ານັ້ນເປັນຄວາມຈິງແນ່ນອນ. ແຕ່ເຮົາກັບອ່ານວ່າ ພຣະເຈົ້າສ້າງສະຫວັນ ແລະ ແຜ່ນດິນໂລກ. ອັນນີ້ເປັນສິ່ງສໍາຄັນ ເພາະພຣະເຈົ້າມີແຜນການອັນນິລັນດອນສໍາລັບສະຫວັນ ແລະ ແຜ່ນດິນໂລກ. ສ່ວນທີ່ເຫຼືອຂອງພຣະຄໍາຜີແມ່ນອະທິບາຍເຖິງລາຍລະອຽດກ່ຽວກັບແຜນການຂອງພຣະເຈົ້າສໍາລັບສະຫວັນ ແລະ ແຜ່ນດິນໂລກ.

### ການມອບໝາຍຄວາມຮັບຜິດອັນທໍາອິດ

ພຣະຄໍາຜີໄດ້ເລີ່ມຕົ້ນໂດຍການບອກພວກເຮົາກ່ຽວກັບແຜນການຂອງພຣະເຈົ້າສໍາລັບແຜ່ນດິນໂລກ.

"ແລ້ວພຣະເຈົ້າໄດ້ກ່າວວ່າ, ໃຫ້ເຮົາສ້າງມະນຸດທີ່ມີຮູບຮ່າງລັກສະນະຄືເຮົາ, ຕາມແບບຢ່າງຂອງເຮົາ: ເຂົາຈະມີອໍານາດເໜືອປາ, ນົກ, ສັດທັງໝົດ, ເຫນືອແຜ່ນດິນໂລກ ແລະ ເຫນືອທຸກສິ່ງຢູ່ເທິງແຜ່ນດິນໂລກ" (ປະຖົມມະການ 1:26). ຊາຕານໄດ້ນໍາພາການກະບົດຕໍ່ພຣະເຈົ້າເທິງແຜ່ນດິນໂລກ. ພຣະເຈົ້າໄດ້ໃຫ້ມະນຸດຮັບຜິດຊອບຄື

"ມີລູກຫລານໃຫ້ແຜ່ຜາຍຂະຫຍາຍທະວີຄູນຫລາຍຂຶ້ນ ແລ້ວບົກຄອງທຸກສິ່ງເທິງແຜ່ນດິນໂລກນີ້." (ປະຖົມມະການ 1:28).

ອັນນີ້ແມ່ນການມອບໝາຍວຽກຄັ້ງທໍາອິດທີ່ພຣະເຈົ້າໄດ້ມອບໃຫ້ມະນຸດ. ເປັນພາລະກິດທີ່ຍິ່ງໃຫຍ່ ເພາະໄດ້ຖືກມອບໃຫ້ໂດຍພຣະເຈົ້າ ແລະ ໄດ້ແຜ່ລາມໄປທົ່ວແຜ່ນດິນໂລກ.

ບົດທີສາມຂອງປະຖົມມະການໄດ້ບັນທຶກຄວາມລົ້ມເຫຼວຂອງອາດາມ ແລະ ເອວາ ໃນການປະຕິບັດຄວາມຮັບຜິດຊອບທີ່ພວກເຂົາໄດ້ຮັບ. ນາງ "ໄດ້ປິດເອົາໝາກໄມ້" ແລ້ວ "ກໍ່ຍິນໃຫ້ຜົວຂອງນາງກິນນໍາ; ແລະລາວກໍ່ໄດ້ກິນ." (ປະຖົມມະການ 3:6) ອັນນີ້ຄືຕອນທີ່ຄວາມບາບ ແລະ ຄວາມຕາຍເຂົ້າມາສູ່ໂລກ (ປະຖົມມະການ 2:16-17; ໂຮມ 5:12).

ໃຊ້ສໍາລັບເປັນຕົວຢ່າງການເສຍຊີວິດຂອງມະນຸດເທົ່ານັ້ນ.

ຕໍ່ມາອີກບໍ່ດົນ, ກໍເກີດການຄາດຕະກຳຄັ້ງທໍາອິດ ເມື່ອກາອິນຂ້າອາເບນ (ບົດທີ 4). ປະຊາກອນໃນແຜ່ນດິນໂລກ ເພີ່ມຂຶ້ນຢ່າງໄວ, ແຕ່ຄວາມຊົ່ວຮ້າຍກໍຄືກັນ. ໃນທີ່ສຸດ, ພຣະເຈົ້າກໍໃຫ້ນໍ້າຖ້ວມໃນຍຸກຂອງໂນອາ ແລະ ໄດ້ທໍາລາຍ ຄົນທັງບວງຍົກເວັ້ນແຕ່ໂນອາ ແລະ ພີ່ນ້ອງເຈັດຄົນຂອງລາວ (ປະຖົມມະການ 6-8). ເມື່ອໂນອາໄດ້ຢ່າງອອກຈາກ ເຮືອທີ່ຮັກສາລາວໃຫ້ປອດໄພ ພຣະເຈົ້າໄດ້ມອບໝາຍຄວາມຮັບຜິດຊອບໃຫ້ລາວຄື: “ພຣະເຈົ້າໄດ້ອວຍພອນແກ່ ໂນອາ ແລະ ລູກຊາຍຂອງລາວ, ແລະ ກ່າວກັບພວກເຂົາວ່າ, ຈົ່ງມີລູກຫລານໃຫ້ມາກຫລາຍ ແລະ ເພີ່ມທະວີຄູນ ເພື່ອວ່າເຊື້ອສາຍຂອງເຈົ້າຈະມີຊີວິດຢູ່ທົ່ວເທິງແຜນດິນໂລກ.” (ປະຖົມມະການ 9:1). ອັນນີ້ແມ່ນຄໍາຍື່ນກັນກັບ ຄວາມຮັບຜິດຊອບທີ່ອາດາມໄດ້ຮັບມອບໝາຍກ່ອນໜ້ານີ້ ຄື ການບົກຄອງ ແລະ ການຟື້ນຟູແຜ່ນດິນໂລກຄືນໃໝ່.

ຫໍບາເບນ

ຫຼາຍປີຫຼັງຈາກນໍ້າຖ້ວມໂລກ ມະນຸດໄດ້ລວມຕົວກັນທໍລະຍົດຕໍ່ພຣະເຈົ້າ. ພຣະເຈົ້າໄດ້ມອບໝາຍໃຫ້ພວກເຂົາຟື້ນ ພູແຜ່ນດິນໂລກ. ແຕ່ພວກເຂົາມີແຜນການທີ່ຕ່າງຈາກນັ້ນ ຄື: “ພວກເຂົາໄດ້ກ່າວວ່າ, ບັດນີ້ຈົ່ງພາການສ້າງເມືອງ ທັງໃຫ້ມີຫໍຄອຍທີ່ມີຍອດສູງຈຸຜ້າສະຫວັນ ເພື່ອພວກເຮົາຈະໄດ້ສ້າງຊື່ສຽງໄວ້ ແລະ ຈະບໍ່ຖືກພັດພາຈາກກັນໄປທົ່ວ ເທິງແຜ່ນດິນໂລກ” (ປະຖົມມະການ 11:4). ຫໍບາເບນມີຄວາມສໍາຄັນໃນພຣະຄໍາພີ ເພາະມັນກ່ຽວຂ້ອງກັບການ ນະມັດສະການພຣະເຈົ້າ. ມະນຸດໄດ້ຕັດສິນໃຈທີ່ຈະໂຮມກັນ ເພື່ອສ້າງສາສະໜາ ແລະ ລັດຖະບານຂອງຕົນ. ອັນນີ້ ເປັນການປະຕິເສດການນະມັດສະການພຣະເຈົ້າທີ່ແທ້ຈິງຢ່າງຊັດເຈນ ແລະ ເປັນການປະຕິເສດການບົກຄອງ ຂອງພຣະອົງທີ່ມີເຫຼືອພວກເຂົາ.

ການກະບົດຂອງມະນຸດເຮັດພຣະເຈົ້າພິພາກສາພວກເຂົາ. “ດັ່ງນັ້ນ ພຣະເຈົ້າຢາເວຈຶ່ງເຮັດໃຫ້ພວກເຂົາພັດພາກ ຈາກກັນ ແລະ ໄປຢູ່ທົ່ວທຸກຫົນທຸກແຫ່ງເທິງແຜ່ນດິນໂລກ: ແລະ ພວກເຂົາກໍໄດ້ຢຸດການສ້າງເມືອງ.” (ປະຖົມມະ ການ 11:8). ໂຮມ 1:18-32 ໃຫ້ຄໍາອະທິບາຍຄໍາສອນຂອງເຫດການໃນປະຖົມມະການບົດທີ 11. ເມື່ອມະນຸດ “ ເພາະພວກເຂົາໄດ້ຮູ້ຈັກພຣະເຈົ້າແລ້ວ, ແຕ່ພວກເຂົາບໍ່ໄດ້ຖວາຍກຽດແກ່ພຣະອົງ ສົມກັບການຊົງເປັນພຣະເຈົ້າ ທັງບໍ່ໄດ້ໂມທະນາພຣະຄຸນຂອງພຣະອົງ ກົງກັນຂ້າມ ຄວາມຄິດຂອງພວກເຂົາຊື້າກາຍເປັນສິ່ງໄຮ້ປະໂຫຍດ ແລະ ໃຈ ໃງ່ຂອງພວກເຂົາກໍມືດມົວໄປ.” (ໂຮມ 1:21). ພຣະເຈົ້າ “ຈຶ່ງປ່ອຍໃຫ້ມະນຸດເຮັດການຊົ່ວຊ້າ” “ຈຶ່ງໄດ້ປ່ອຍໃຫ້ພວກເຂົາຢູ່ ໃຕ້ກິເລດຕັນຫາຢ່າງໜ້າອັບອາຍ”; “ຈຶ່ງປ່ອຍໃຫ້ພວກເຂົາຈົມຢູ່ໃນຄວາມຄິດຊົ່ວ” (ໂຮມ 1:24, 26, 28).

ມະນຸດຊາດໄດ້ຕົກຈາກຕໍາແໜ່ງແຫ່ງພຣະພອນຂອງພຣະເຈົ້າ ແລະ ຖືກມອບໃຫ້ແກ່ຄວາມໂລບຂອງຕົນເອງ.

## ຮູບ

ທີ່ມາ: [https://filedn.com/ID0GfuMvTstXgqaJfpLL87S/sweet\\_images/jpg/01/01\\_Ge\\_11\\_06\\_RG.jpg](https://filedn.com/ID0GfuMvTstXgqaJfpLL87S/sweet_images/jpg/01/01_Ge_11_06_RG.jpg) -

ໃຊ້ສໍາລັບເບັນຕົວຢ່າງຂອງປະຖົມມະການ 11:7-8 ເທົ່ານັ້ນ

### ພັນທະສັນຍາກັບອັບຮາຮາມ

ພຣະເຈົ້າໄດ້ປະຖົມຄົນຕ່າງຊາດທີ່ບໍ່ແມ່ນຊາວຢິວ ດັ່ງທີ່ພວກເຮົາໄດ້ເຫັນໃນປະຖົມມະການບົດທີ 11. ແຕ່ ແຜນການອັນນິລັນດອນຂອງພຣະອົງບໍ່ມີການປ່ຽນແປງ. ໃນບົດທີ 12 ພຣະອົງໄດ້ເລືອກເອົາຜູ້ຊາຍຜູ້ໜຶ່ງຄື ອັບຮາຮາມ, ພຣະອົງຈະດໍາເນີນຈຸດປະສົງຂອງພຣະອົງເທິງແຜ່ນດິນໂລກໂດຍຜ່ານທາງຊາຍຄົນນີ້. ພຣະເຈົ້າໄດ້ ເຮັດພັນທະສັນຍາກັບອັບຮາຮາມວ່າ, “ພຣະເຈົ້າຢາວໄດ້ບອກອັບຮາມວ່າ, “ຈົ່ງອອກໜີຈາກປະເທດ, ຍາດຕິ ພິນັ້ງ ແລະບ້ານເກີດເມືອງນອນຂອງເຈົ້າ ແລະໄປສູ່ດິນແດນທີ່ເຮົາຈະຊີ້ແຈງໃຫ້ເຈົ້າເຫັນ. ເຮົາຈະໃຫ້ເຈົ້າມີ ເຊື້ອສາຍຫລາຍ ແລະພວກເຂົາຈະກາຍເປັນຊົນຊາດໃຫຍ່. ເຮົາຈະອອຍພອນເຈົ້າ ແລະໃຫ້ເຈົ້າມີຊື່ສຽງ ແລະເຈົ້າຈະ ໄດ້ເປັນທ່ໍພຣະພອນໃຫ້ແກ່ຊົນຊາດອື່ນໆເທິງແຜ່ນດິນໂລກ.

ເຮົາຈະອອຍພອນຜູ້ທີ່ອອຍພອນເຈົ້າ, ແຕ່ເຮົາຈະສາບແຊ່ຜູ້ທີ່ສາບແຊ່ເຈົ້າ, ແລະໂດຍຜ່ານທາງເຈົ້າ ເຮົາຈະ ອອຍພອນຊົນຊາດທັງປວງ.” (ປະຖົມມະການ 12:1-3).

ສິ່ງເກດວ່າ ພຣະເຈົ້າສັນຍາກັບອັບຮາຮາມ ຈະໃຫ້ດິນແດນ ແລະ ຊົນຊາດແກ່ເພິ່ນ. ພຣະເຈົ້າໄດ້ກ່າວກັບອັບຮາ ຮາມວ່າພຣະເຈົ້າຈະມອບດິນແດນນີ້ໃຫ້ລາວ ແລະ ເຊື້ອສາຍຂອງລາວ “ດິນທຸກບ່ອນທີ່ເຈົ້າແນມເຫັນ, ເຮົາຈະມອບ ໃຫ້ເຈົ້າ ແລະ ເຊື້ອສາຍຂອງເຈົ້າຕະຫຼອດໄປເປັນນິດ” (ອ່ານປະຖົມມະການ 13:14-18). ສິ່ງສໍາຄັນຄື ພວກເຮົາຕ້ອງ ເຂົ້າໃຈວ່າ ຄໍາສັນຍາທີ່ພຣະເຈົ້າໃຫ້ແກ່ອັບຮາຮາມແມ່ນມີຄວາມໝາຍຕາມຕົວ. ພຣະເຈົ້າໄດ້ສັນຍາກັບລາວວ່າ ຈະ

ໃຫ້ແຜ່ນດິນໂລກທັງໝົດແກ່ລາວ ກໍຄືແຜ່ນດິນທີ່ຕາເຫັນມີຈັບໄດ້ແທ້ໆ. ຊົນຊາດທີ່ພຣະເຈົ້າໄດ້ສັນຍາກັບອັບຮາຮາມ ເປັນທີ່ຮູ້ຈັກໃນເວລາຕໍ່ມາແມ່ນຊົນຊາດອິດສະຣາເອນ. ພຣະເຈົ້າໄດ້ອວຍພອນແກ່ອັບຮາຮາມ ແລະ ລູກຫລານຂອງລາວແບບພິເສດຫຼາຍ. ຕໍ່ມາ ພຣະເຈົ້າໄດ້ໃຊ້ພວກເຂົາເປັນພຣະພອນແກ່ “ທຸກຄອບຄົວເທິງແຜ່ນດິນໂລກ.” ອັນນີ້ແມ່ນການເລີ່ມຕົ້ນຂອງຄໍາສັນຍາຂອງພຣະເຈົ້າ (ຄາລາຕາຍ 3:17).

ຮູບ

ທີ່ມາ: [https://filedn.com/ID0GfuMvTstXgqaJfpLL87S/sweet\\_images/jpg/01/01\\_Ge\\_11\\_01\\_RG.jpg](https://filedn.com/ID0GfuMvTstXgqaJfpLL87S/sweet_images/jpg/01/01_Ge_11_01_RG.jpg) -

ສໍາລັບເປັນຕົວຢ່າງຂອງປະຖົມມະການ 12:1-3 ເທົ່ານັ້ນ

ພັນທະສັນຍາກັບດາວິດ

ຕໍ່ມາພຣະເຈົ້າໄດ້ເຮັດພັນທະສັນຍາກັບດາວິດ. ພັນທະສັນຍານີ້ສ້າງຂຶ້ນບົນເພິ່ນຖານພັນທະສັນຍາທີ່ໄດ້ເຮັດກັບອັບຮາຮາມ. ດາວິດເປັນລູກຫລານຂອງອັບຮາຮາມ ແລະລວມຢູ່ໃນພັນທະສັນຍາຂອງພຣະເຈົ້າກັບອັບຮາຮາມ. ພັນທະສັນຍາຂອງພຣະເຈົ້າກັບດາວິດແມ່ນຖືກບັນທຶກໄວ້ໃນ 2 ຊາມູເອນ 7:12-16. “ລາວຈະເປັນຜູ້ສ້າງວິຫານສໍາລັບເຮົາ, ແລະເຮົາຈະໃຫ້ເຊື້ອສາຍຂອງລາວປົກຄອງຕະຫລອດໄປ” (ຂໍ້ 13). “ເຈົ້າຈະມີເຊື້ອສາຍຢູ່ເລື້ອຍໆໄປ ແລະເຮົາຈະໃຫ້ອານາຈັກຂອງເຈົ້າຄົງຢູ່ຕະຫລອດໄປ” (ຂໍ້ທີ 16). ດາວິດໄດ້ຮັບພຣະສັນຍາເລື່ອງ ການເປັນກະສັດ ແລະ ອານາຈັກ. ດາວິດເປັນກະສັດຂອງອິດສະຣາເອນ ແລະ ພຣະເຈົ້າໄດ້ສັນຍາກັບລາວວ່າ ເຊື້ອສາຍຂອງລາວຈະເປັນກະສັດຄອງບັນລັງຕະຫຼອດໄປ. ດັ່ງນັ້ນ, ອານາຈັກອິດສະຣາເອນຈະເປັນອານາຈັກນິລັນດອນ; ສິ່ງສໍາຄັນໃຫ້ເຮົາເຂົ້າໃຈວ່າ ລາຊະອານາຈັກທີ່ພຣະເຈົ້າສັນຍາໄວ້ກັບດາວິດເປັນອານາຈັກເທິງແຜ່ນດິນໂລກນີ້. ມີບາງຄົນສອນວ່າ ພຣະສັນຍາຂອງພຣະເຈົ້າກັບດາວິດນັ້ນ ແມ່ນລາຊາອານາຈັກຝ່າຍວິນຍານ. ການອ່ານພຣະຄໍາພິເດີມຢ່າງລະມັດລະວັງ ຈະເຮັດໃຫ້ເຫັນໄດ້ຊັດເຈນວ່າ ດາວິດຄອບຄອງບັນລັງທາງຝ່າຍຮ່າງກາຍໃນເຢຣູຊາເລັມ ແລະ ປົກຄອງອານາຈັກ

ຝ່າຍຮ່າງກາຍ. ດາວິດເຂົ້າໃຈຄຳສັນຍາຂອງພຣະເຈົ້າຢ່າງຈະແຈ້ງກ່ຽວກັບອານາຈັກທາງດ້ານຮ່າງກາຍທີ່ຕັ້ງຢູ່  
ໃນເຢຣູຊາເລັມ.

ມີການສອນທີ່ຜິດພ້ຽນອີກອັນໜຶ່ງທີ່ພວກເຮົາຕ້ອງໄດ້ເວົ້າໃນທີ່ນີ້. ບາງຄົນສອນວ່າ ພຣະເຈົ້າໄດ້ສັນຍາອານາຈັກ  
ຝ່າຍຮ່າງກາຍ, ດັ່ງທີ່ໄດ້ກ່າວມາຂ້າງເທິງ, ແລະໄດ້ຍົກເລີກສັນຍານີ້ຕອນທີ່ອິດສະຣາເອນຄຶງພຣະເຢຊູຄຣິດ. ພວກ  
ເຮົາຈະສຶກສາເລື່ອງນີ້ຕື່ມອີກໃນບົດຮຽນເລື່ອງພັນທະສັນຍາໃຫມ່.

ຢ່າງໃດກໍຕາມ, ໃນບັດຈຸບັນພວກເຮົາເຫັນວ່າ ຄຳສອນນີ້ແມ່ນບໍ່ຖືກຕ້ອງ. ເພງສັນລະເສີນບົດທີ 89 ໄດ້ກ່າວເຖິງ  
ສັນຍາທີ່ເຮັດກັບດາວິດວ່າ: “ເຮົາໄດ້ເຮັດພັນທະສັນຍາໄວ້ກັບມະນຸດທີ່ເຮົາໄດ້ເລືອກເອົາໄວ້ນັ້ນ, ເຮົາໄດ້ສາບານກັບ  
ດາວິດຜູ້ຮັບໃຊ້ຂອງເຮົາ, ເຊື້ອສາຍຂອງເຈົ້າຈະສືບຕໍ່ຕະຫຼອດໄປ, ເຊື້ອວົງເຈົ້າຈະຖືກສະຫງວນໄວ້ຕະຫລອດໄປ. ເຊ  
ລາ. (ຂໍ້ 3-4) ພຣະເຈົ້າສັນຍາວ່າ ພັນທະສັນຍາຂອງພຣະອົງ “ຈະເກີດຂຶ້ນຢ່າງໄວວາ” ແລະ “ບັນລັງຂອງພຣະອົງເປັນວັນ  
ແຫ່ງສະຫວັນ” (ຂໍ້ທີ 28-29). ຈະເປັນແນວໃດຖ້າອິດສະຣາເອນບໍ່ເຊື່ອຟັງພຣະເຈົ້າ? ອັນນີ້ແມ່ນກ່າວເຖິງໃນຂໍ້ຕໍ່ໄປນີ້.  
“ຖ້າລູກຫຼານຂອງລາວປະຖິ້ມກົດບັນຍັດຂອງເຮົາ ແລະ ບໍ່ຮັກສາພຣະບັນຍັດຂອງເຮົາ” (ຂໍ້ທີ 30-31). ພຣະເຈົ້າທຳລາຍ  
ພັນທະສັນຍາຂອງພຣະອົງກັບດາວິດບໍ່? “ເຮົາຈະລົງໂທດຍ້ອນການບາບຂອງພວກເຂົາ ເຮົາຈະເຮັດໃຫ້ໄດ້ທົນທຸກ  
ຍ້ອນຄວາມຜິດນັ້ນ. ແຕ່ເຮົາຈະບໍ່ຢຸດຍິ້ງທີ່ຈະໃຫ້ຄວາມຮັກແກ່ດາວິດ ຫລືລົບລ້າງຄຳສັນຍາທີ່ມີໄວ້ກັບລາວ” (ຂໍ້ທີ  
32-34). ຄວາມສັດຊື່ຂອງພຣະເຈົ້າຍັງມີຕໍ່ອີກ ຄື: “ເຮົາຈະບໍ່ຕົວະດາວິດຈັກເທື່ອ ເຊື້ອສາຍຂອງລາວກໍຈະສືບຕໍ່ແຜ່  
ຜາຍໄປຕະຫລອດ ອານາຈັກກໍຈະຜ່ອງໃສ່ດັ່ງຕາເວັນສ່ອງແຈ້ງ. ອາຈາຈັກນັ້ນ ຈະຍືນຍົງຢູ່ເໝືອນດັ່ງດວງຈັນທີ່  
ເປັນພະຍານອັນສັດຊື່ຢູ່ເທິງທ້ອງຟ້າ. ເຊລາ.”(ຂໍ້ທີ 35-37).

ໃນບົດຮຽນຕໍ່ໄປພວກເຮົາຈະຮຽນຮູ້ເພີ່ມເຕີມກ່ຽວກັບແຜ່ນດິນທີ່ຊົງສັນຍາໄວ້ກັບອັບຣາຮາມ ແລະ ອານາຈັກທີ່  
ຊົງສັນຍາໄວ້ກັບດາວິດ.

### ຄຳຖາມທວນຄືນ ບົດຮຽນ 17 - ການເລີ່ມຕົ້ນ

#### ຖືກ ຫຼື ຜິດ

1. ປະຖົມມະການເປັນພຣະທຳເຫຼັ້ມທຳອິດໃນພຣະຄຳຜີ.
2. ພຣະທຳປະຖົມມະການແມ່ນກ່ຽວກັບແຜນການຂອງພຣະເຈົ້າເລື່ອງແຜ່ນດິນສະຫວັນ.
3. ປະຖົມມະການບົດ 11 ບອກກ່ຽວກັບວິທີທີ່ມະນຸດນະມັດສະການ ແລະ ຖວາຍກຽດແກ່ພຣະເຈົ້າ.
4. ພຣະເຈົ້າເລືອກຄົນຕ່າງຊາດໃຫ້ເປັນປະຊາຊົນຂອງພຣະອົງໃນ ປະຖົມມະການ 11.

#### ຄຳຖາມແບບປາລະໄນ

5. ພຣະເຈົ້າຊົງສັນຍາກັບ:  
ກ) ອັບຣາຮາມ ແລະ ດາວິດ  
ຂ) ເອຊາຢາ ແລະ ອັບຣາຮາມ

- ຄ) ເອເບນ ແລະ ດາວິດ
- ງ) ດານີເອນ ແລະ ເຢເຣມີຢາ
- 6. ຄໍາສັນຍາຂອງພຣະເຈົ້າຕໍ່ດາວິດ:
  - ກ) ກ່ຽວຂ້ອງກັບອານາຈັກຝ່າຍຈິດວິນຍານ
  - ຂ) ຖືກຍົກເລີກຕອນທີ່ອິດສະຣາເອນໄດ້ຄຶງພຣະເຢຊູຄຣິດ
  - ຄ) ເປັນອານາຈັກທາງດ້ານຮ່າງກາຍທີ່ຈະຢູ່ຕະຫຼອດໄປ
  - ງ) ເປັນອານາຈັກຢູ່ໃນສະຫວັນ
- 7. ຂໍທໍາອິດໃນພຣະຄໍາເຟີບອກວ່າ ພຣະເຈົ້າສ້າງ:
  - ກ) ຈັກກະວານ
  - ຂ) ສະຫວັນ ແລະ ແຜ່ນດິນໂລກ
  - ຄ) ຄວາມສະຫວ່າງ ແລະ ຄວາມມືດ
  - ງ) ພຶດ ແລະ ສັດ

ຕື່ມໃສ່ຊ່ອງຫວ່າງ

- 8. ບົດທີສາມຂອງປະຖົມມະການບອກກ່ຽວກັບຄວາມລົ້ມເຫຼວຂອງ \_\_\_\_\_ ແລະ \_\_\_\_\_ ໃນການເຊື່ອຟັງພຣະເຈົ້າ.
- 9. ບົດທີໜຶ່ງຂອງພຣະທໍາ \_\_\_\_\_ ອະທິບາຍວ່າ ພຣະເຈົ້າໄດ້ປະຖິ້ມຄົນຕ່າງຊາດ.
- 10. ພຣະເຈົ້າສັນຍາວ່າ ພຣະອົງຈະໃຫ້ອັບຣາຮາມທຸກ \_\_\_\_\_ ທີ່ອັບຣາຮາມສາມາດໄດ້ເຫັນ.

ສໍາລັບການສຶກສາເພີ່ມເຕີມ  
 ເຢເຣມີຢາ 23:5 – ທີ່ຕັ້ງຂອງອານາຈັກ  
 ປະຖົມມະການ 15:18-21  
 ພະລິນເນະການ ... ພຣະສັນຍາ